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                   Izaslanstvo Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH je, u organizaciji Misije 

OESS-a u BiH, od 3. do 6. studenoga 2009. boravilo u radnom posjetu talijanskim državnim 

institucijama u Rimu, i to: odborima za obranu Donjega doma i Senata Parlamenta Italije, te 

Operativnom centru civilne zaštite.  

Izaslanstvo Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH činili su: Slobodan Šaraba, Hazim 

Rančić i Vinko Zorić, te Dragica Hinić, tajnica. Članove Zajedničkog povjerenstva pratili su NJ. E. 

veleposlanik Branko Kesić i, u ime Misije OESS-a u BiH, Dušan Zoller i Šejla Bektašević.  

4. 11. 2009. 

                 Prvoga dana članovi Povjerenstva imali su susret s predstavnicima Odbora za obranu 

Donjega doma Parlamenta Republike Italije. U pozdravnoj je riječi predsjednik ovoga Odbora 

Edmondo Cirielli istaknuo prijateljski odnos i bezrezervnu podršku Italije Bosni i Hercegovini na 

njenom putu k NATO-u i EU. Iskazali su to i dosadašnjim aktivnim sudjelovanjem u formiranju 

Oružanih snaga BiH, te aktivnim sudjelovanjem svojih vojnika u sastavu ALTEA-e i EUFOR-a. 

Kraće je govorio i o ekonomskim odnosima dviju zemalja, te o političkim prilikama u regiji i BiH u 

kontekstu butmirskih pregovora, nadajući se povoljnom rješenju.    

Slobodan Šaraba zahvalio se na izrazima dobrodošlice, kao i na dosadašnjoj podršci što ju je Italija 

dala BiH, osobito za sudjelovanje njenih vojnika u uspostavi mira u našoj zemlji tijekom protekloga 

razdoblja. Istaknuo je da su talijanski vojnici u BiH primiljeni izuzetno prijateljski i nikada nije bilo 

niti ima bilo kakve opasnosti za njihovu sigurnost. O ustavnim je promjenama rekao da je BiH 

zemlja različitosti te iz tog kuta valja promatrati trenutnu situaciju, uz nadu da će se tri naroda ipak 

dogovoriti o tim promjenama. 
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Hazim Rančić takoĎer je izrazio zahvalnost Italiji za sve što je učinila za BiH u zadnjih 20 godina. 

Naglasio je da je sigurnost talijanskih vojnika u našoj zemlji neupitna. Ističući složeno ureĎenje 

BiH po Daytonskom sporazumu, potencirao je pitanje entitetskog glasovanja, što postaje etničko 

glasovanje u BiH koja ima tri naroda, ali i nacionalne manjine. Stoga je protiv zlouporabe takvoga 

glasovanja. Smatra neophodnim  daljnju prisutnost meĎunarodne zajednice u BiH. 

Vinko Zorić rekao je da u BiH ima tri naroda i dva veta, a jedino je hrvatski narod ugrožen jer ne 

raspolaže takvom mogućnošću. Ustavne promjene trebaju omogućiti jednakopravnost u 

odlučivanju.  Mišljenja  je da bez meĎunarodne konferencije neće doći do dogovora o ustavnim 

promjenama. 

Predstavnike Demokratske stranke u Odboru zanimao je odnos graĎana BiH prema talijanskim 

vojnicima, te kakv je njihov doprinos sigurnosti u BiH. 

U vezi s ovim pitanjima su se gospoda Šaraba i Rančić još jedniom zahvalili za doprinos talijanskih 

vojnika u stabilazaciji mira i sigurnosti u BiH, ističuči potrebu za još tješnjom ekonomskom 

suradnjom. 

Hazim Rančić zamolio je predstavnike Odbora za bezrezervnu podršku BiH u procesu liberalizacije 

viznoga režima, te ulasku BiH u EU i NATO. Prijeko je potreban prijenos postojećih ovlasti s 

meĎunarodnih snaga na državnu razinu, te u tom smislu i prijenos ovlasti s OHR-a na institucije 

BiH. 

Vinka Zorića zanimalo je osjećaju li se graĎani Italije sigurnima za vrijeme boravka u BiH, na što je 

dobio pozitivan odgovor. 

Edmondo Cirielli, predsjednik Odbora, još jednom je podcrtao da će Vlada Italije učiniti sve na 

putu BiH k članstvu u EU i NATO-u. Njeni vojnici takoĎer su spremni pružiti odgovarajuću 

podršku OSBiH.  

Na kraju susreta Slobodan Šaraba još jednom se zahvalio domaćinima na prijmu i riječima podrške. 

5. 11. 2009. 

                 Drugoga dana članovi Zajedničkog povjerenstva imali su dva susreta. 

                  Prvo su posjetili Operativni centar civilne zaštite Republike Italije. Sastanku i 

prezentaciji rada Centra, te njegovom obilasku nazočio je dr. Agostino Miozzo, direktor, sa svojim 

suradnicima. Prezentirajući rad Centra, istaknuo je kako je u Italiji civilna zaštita organizirana na tri 

razine, i to: razina grada ili sela - na kojoj djeluju lokalne snage, razina regije i razina državnog 

ureda - koji organizira i koordinira sve aktivnosti na terenu u slučaju izuzetno velikih nesreća. 

Nakon niza loših iskustava u prošlosti, Italija svoje aktivnosti u području civilne zaštite temelji prije 

svega na predviĎanjima situacija i njihovom preveniranju. Naglasio je da je Operativni centar CZ-a 

organizacijski strukturiran pri Vladi Republike Italije. Potom je predstavio osnovne rizike s kojima 
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se susreću na terenu, razvrstavajući ih na prirodne i od ljudi izazvane rizike. Potom je govorio o 

svakom od rizika te o suradnji Centra s drugim službama CZ-a u regiji. 

Govorio je i trogodišnjem projektu EUROMED, u kojem je predviĎeno i sudjelovanje BiH, jer je 

riječ o projektu koji se odnosi na uspostavu europske mediteranske zone za suprotstavljanje velikim 

katastrofama. Na kraju je istaknuo da CZ Italije ne želi nikome nametati svoj model, već isključivo 

prenositi vlastita iskustva zainteresiranim stranama. 

Nakon što su obišli odjele Operativnog centra, predstavnici Zajedničkog povjerenstva zahvalili su 

se domaćinima, uvjereni u nastavak suradnje dviju zemalja na polju civilne zaštite. 

                 Potom je izaslanstvo Zajedničkog povjerenstva imalo sastanak s članovima Odbora za 

obranu Senata Parlamenta Republike Italije, na čelu s prof. dr. Gianpierom S. Santoniem, te izmeĎu 

ostalih i s generalom Del Vecciom, bivšim zapovjednikom talijanskih snaga u BiH, i senatorom 

Torriem. Oni su istaknuli bezrezervnu podršku Italije Bosni i Hercegovini na njenom putu k 

članstvu u EU i NATO-u u smislu reformi koje se moraju provesti. 

Nakon rezmjene mišljenja o odreĎenim pitanjima članovi Zajedničkog povjerenstva zahvalili su se 

domaćinima na prijmu i podršci te ih pozvali da posjete BiH. 

 

 

 

 

                DRUGI ZAMJENIK 

PREDSJEDATELJA  POVJERENSTVA 

                                                                                                       Slobodan Šaraba 
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